
مسیح مهاجری: 

»رابرت مالی« را کاسبان تحریم »لو« دادند
گروه فشار تلاش می کرد برجام سرنگیرد

او از نجات یافتگان بمب گذاری دفتر حزب جمهوری 
اسلامی در ۷ تیرماه سال ۱۳۶۰ است که طی آن سیدمحمد 
حسینی بهشتی سیاستمدار، فقیه و دومین رئیس دیوان 
عالی کشور و بیش از ۷۰ تن از یارانش در آن به شهادت 
رسیدند. تعلق خاطر فکری مسیح مهاجری روحانی، 
روزنامه نگار و سیاست مدار ایرانی که از سال ۱۳۶۰ تاکنون 
مدیر مسئول روزنامه جمهوری اسلامی است به دیدگاه های 
شهید بهشتی، او را در تمام این سال ها در مقام تبیین گر 
دیدگاه هایش قرار داده است. او دیدگاه های خودش را برای 
علاج مهم ترین معضلات کشور بیان کرد. مدیرمسئول 
روزنامه جمهوری اسلامی، در پاسخ به سوال خبرآنلاین که 
چه موضوعی در کشور اصلاح شود تا مابقی موارد به تبع آن 
اصلاح می شود، برای برون رفت از  مشکلات عدیده ای که 
گریبان ایران را می فشارد، گفت: »علاج بیماری حکمرانی 
ناسالم کشور ما این است که تکلیف گروه فشار یکسره شود. 
اگر گروه فشار تکلیفش یکسره شود، آن دولتی که بر اساس 
انتخابات بالا بیاید می تواند به درستی برنامه های خود را 
اجرا کند.« مهاجری با تاکید بر اینکه »ما از ابتدای تشکیل 
نظام جمهوری اسلامی مبتلا به موضوعی به نام گروه فشار 
بود دولت ها در کشور ما، تحت تاثیر گروه های فشار بوده و 
متاسفانه هیچکدام از دولت ها، اراده ای به خرج ندادند تا کار 
را یکسره بکنند.« او در ادامه تاکید می کند که »مسامحه و 
کوتاهی کردند. حتی آن هایی که با انتخابات خوب انتخاب 
شدند، وقتی به قدرت رسیدند در این زمینه تلاشی نکردند. 
زیرا می دانستند گروه فشار در یک بخش از زاویه انتخاباتی 
اقدام می کنند و در ابعاد دیگر که توسط عقبه آن ها هدایت 
می شود تلاش می کنند خیلی جاها مذاکرات، تصمیم های 
کلیدی نظام، قراردادها و پیمان ها را به هم بریزند، و اجازه 

اجرا به آن ها ندهند.«

  نقش گروه های فشار، در برکناری رابرت مالی
مدیرمسئول روزنامه جمهوری اسلامی در ادامه با اشاره 
به اینکه »اصلا معنی ندارد در کشور دو کانون قدرت حضور 
داشته باشد« اظهارکرد: »یک قدرت، قدرت قانونی و رسمی 
است و قدرت دیگر هم قدرت غیررسمی که نام آن را گروه 
فشار می گذاریم. گروه فشار مایلند به طور انحصاری همه 
قدرت را در اختیار داشته باشند حتی اگر انتخاب هم نشده 
باشند. یا حتی اگر انتخابات هم برگزار نشود معتقدند باید 
همه کاره باشند.« مدیرمسئول روزنامه جمهوری اسلامی 
با تاکید بر اینکه »گروه فشار تلاش می کرد برجام سرنگیرد« 
ادامه داد: »بعد از آنکه مذاکرات برجام سرگرفت، گروه فشار 
تلاش کرد به کمک ترامپ، صهیونیست ها و ارتجاع عرب، 
آمریکا از برجام خارج شود. ترامپ به تنهایی بنا نداشت از 
برجام خارج شود بلکه درست آن است که بگوییم او را از 
برجام خارج کردیم. یعنی همین گروه فشار ما، آمریکا را از 
برجام خارج کرد.« مسیح مهاجری در ادامه با تاکید بر نقش 
گروه های فشار، در برکناری رابرت مالی گفت: اخبار منابع 
داخلی و خارجی رسانه ای نشان می دهد مسائل رابرت مالی 
را کاسبان تحریم لو داده اند تا منافع شان تامین شود. رابرت 
مالی مذاکراتی با بعضی افراد ایرانی داشته، به نحوی که مسائل 
داشت به جایی می رسید  که شاید حتی برخی از مقامات 
آمریکایی هم تا آن حد مطلع نبودند، اما تندروهای داخلی 
و کاسبان تحریم اطلاعات مربوط به مذاکرات را لو دادند، تا 
مذاکرات به جایی نرسد.« وی افزود:»گروه های فشار حتی 
زمانی که دولت روحانی دوباره داشت برجام را احیا می کرد، 
جلویش را گرفتند و در دو سال اخیر هم اجازه ندادند برجام 

به سرانجام برسد.«

آرمان ملی– مطهره شفیعی: مسیر جام جم به پاستور 
کوتاه نیست، اما برخی این مسیر را با سرعت زیادی طی می کنند 
و به دولت و مشاغل دولتی می رسند. جالب است که تابلوی ورود 
ممنوع یا چراغ قرمزی هم در مسیرشان نیست و بدون مواجه 
شدن با ترافیک افراد لایقی که شرایط پذیرش برخی پست ها را 
دارند، به کرسی هایی می رسند که بعضا تخصصی در آن ندارند. 
در سال های اخیر مجریان صداوسیما از جمله این افراد بودند که 

انتصاب آنها در برخی جایگاه های دولت قابل تامل بود. 

    بدون توقف تا کیش!
روزگذشته انتخاب نوشت: »رحیم سرهنگی، مدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد کیش، در حکمی مهدی خانعلی زاده را 
به عنوان مدیر روابط عمومی سازمان منطقه آزاد کیش منصوب 
کرد. خانعلی زاده فارغ التحصیل مقطع دکتری در رشته روابط 
بین  الملل از دانشگاه علامه طباطبایی است که او را به عنوان 
مجری برنامه تلویزیونی اجتماعی، فرهنگی و سیاسی »بدون 
توقف« می شناسند. او همچنین به عنوان کارشناس در برنامه  
»سیاست خارجی« از شبکه سه صدا و سیما نیز ایفای نقش کرده 
است. خانعلی زاده دارای سابقه نویسندگی و مترجمی است و 
از جمله آثار او می توان به کتاب های »اروپا ۲۰۳۰«، »من ترسو 
نیستم«، »آن سوی میز« و »کریسمس در نیاوران« نام برد.« 
منطقه آزاد کیش که مجری برنامه بدون توقف مجری روابط 
عمومی آن شده، بخشی از نهادهای زیر مجموعه دولت و وزارت 
اقتصاد و از گذشته تا امروز حساسیت های زیادی بر عملکرد 
مناطق آزاد بوده است. به آسانی نمی توان پذیرفت که مجری 
یک برنامه پرحاشیه و نویسنده کتاب »من ترسو نیستیم« بدون 
ارتباط با دولت توانسته باشد به روابط عمومی منطقه آزاد کیش 
رسیده باشد. برنامه »بدون توقف« از بدو آغاز دولت سیزدهم از 
انتقاد جدی به عملکرد نهادهای مختلف دولتی خودداری کرد 
اما در اذهان برخی افراد هست که انتقاد از دولت روحانی در 

برنامه بدون توقف تا آنجا پیش رفت که حتی خبرگزاری ایرنا با 
تیتر »حمله »بدون توقف« به مجلس و دولت« از عملکرد این 

برنامه تلویزیونی انتقاد کرد. 

   مجری ای که سخنگو شد
 البته تنها خانعلی زاده نیست که از جام جم به پاستور رسید. 
چندی قبل امید قالیباف مجری شناخته شده صداوسیما از 
سوی وزیر وقت صنعت، معدن و تجارت به عنوان سخنگوی 
این وزارتخانه انتخاب و معرفی شد. سیدرضا فاطمی امین، وزیر 
سابق صمت، امید قالیباف، مجری برنامه های خبری صدا و سیما 
را که عموما اجرای برنامه های چالشی خبری را برعهده داشته 
است، به سمت مشاور وزیر در امور رسانه و سخنگوی وزات 
صنعت، معدن و تجارت منصوب کرده بود. امید قالیباف که 
پیش از این مسئولیت اجرای برنامه  هایی نظیر گفت وگوی 
ویژه خبری ۲۲و۳۰ را در شبکه۲ سیما و میزاقتصاد را در 
شبکه یک را داشت، پس از انتصاب در دولت، حکمش را در 
صفحه شخصی اش در اینستاگرام به اشتراک گذاشت و فورا 
عبارت »سخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت« را به بیوی 
پروفایلش اضافه کرده بود. اما این حضور عمر زیادی نداشت و 
امید قالیباف پس از توئیت رئیس شورای اطلاع رسانی دولت 
که از »اقدام خلاف ضابطه سخنگوی صمت« و تذکر به او خبر 
داده بود، در توئیتی به صورت تلویحی کناره گیری خود از این 
وزارتخانه و بازگشتش به صداوسیما را اعلام کرد. او در این توئیت 

خود را »خبرنگار صداوسیما« معرفی کرده است. 

   از مجری گری تا مدیریت آب 
مجری های به اقتصاد دولتی رسیده به قالیباف و خانعلی زاده 
محدود نشد. ۱8 فروردین سال گذشته طی حکمی از سوی 
معاون آب و آبفای وزیر نیرو و مدیرعامل شرکت مدیریت منابع 
آب ایران، محمدحسین رنجبران به عنوان مدیرکل دفتر امور 

اجتماعی و روابط عمومی این شرکت معرفی و منصوب شد. این 
در حالی است که محمدحسین رنجبران، فارغ التحصیل رشته 
تهیه کنندگی تلویزیون و خبرنگار متولد خردادماه سال ۱۳۵8 
شمسی در شهر تهران است. معروف ترین برنامه تلویزیونی که 
رنجبران اجرای آن را برعهده داست، »دستخط« بود. برنامه ای 
که با دعوت مسئولان به طرح سوالات روز از آنها می پرداخت 
و البته برخی اوقات با دعوت از برخی مهمانان، تخریب جریان 

اصلاحات را در دستور کار داشتند. 

   آقای وزیر هم مجری بود
البته برخی از مجری ها به پست های مهم تری هم رسیدند. 
مانند حجت ا... عبدالملکی که از سوی رئیسی به عنوان وزیر کار 
معرفی شد و مدتی در این جایگاه بود. عبدالملکی پیش از معرفی 
به عنوان وزیر کار، چهره آشنا برای بیشتر مردم است چرا که او 
مدتی هم به عنوان داور در مسابقه »میدون« که به کسب وکارها 
اختصاص داشت حضور داشت. حضور عبدالملکی در میدان 
بدون حاشیه نبود. پس از جلوس او بر کرسی وزارت، تصویری 
از نامه علی فروغی، مدیر شبکه سه سیما خطاب به حجت ا... 
عبدالملکی، وزیر کار، منتشر شده که در آن فروغی از وزیر کار 
درخواست کرده تا برای ساخت ۷8۰ قسمت مسابقه »میدون« 
مبلغ ۴8 میلیارد تومان اعتبار تخصیص دهد. عبدالملکی نیز 
پیرو این نامه با پرداخت ۶ میلیارد تومان برای پشتیبانی از 
این برنامه تلویزیونی موافقت کرده است. احمد علیرضابیگی، 
نماینده مجلس هم در مورد هدیه شش میلیاردی حجت ا... 
عبدالملکی به برنامه »میدون«، گفته بود: »الحمدا... که جهان، 
جهان اطلاعات است و هیچ چیز قابل کتمان نیست. اگر چنین 
موضوعی وجود داشته و اثبات شود که خارج از چارچوب های 
قانونی اتفاق افتاده باشد هم دادستان می تواند ورود پیدا کند و 
هم ما نمایندگان می توانیم ورود و سوال کنیم که محل چنین 

پرداخت هایی چه بوده است.«
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گــــزارش

رئیس دیوان عدالت اداری مطرح کرد:

 احتمال بررسی حکم انتصاب جدید
 میثم لطیفی 

حکمت علی مظفری، رئیس دیوان عدالت اداری با اشاره 
به احتمال انتصاب میثم لطیفی در سمتی دیگر گفت: حکم 
دیگری که قرار است برای آقای لطیفی صادر شود باید مورد 
بررسی قرار گیرد ابطال حکم انتصاب یک بخش از قضیه بوده 
و هنوز هیچ بحثی در رابطه با حکم انتصاب جدید مطرح نشده 
است. وی با تاکید بر اینکه دیوان عدالت اداری در انتصاب افراد 
هیچ دخالتی ندارد گفت: دیوان عدالت اداری صرفاً به دنبال 
آن است که رأی صادر شده اجرا شود و اگر رأی اجرا شود 
پرونده بسته خواهد، اما از آنجا که احیاناً همین فرد قرار است 
در دولت باقی بماند باید ابلاغ جدیدی صادر شود و بررسی 
اینکه آیا انتصاب دوم مطابق با قانون است یا خیر فعلًا جای 
بحث ندارد و باید در رابطه با آن در زمان مشخص بررسی 
صورت گیرد. رئیس دیوان عدالت اداری با اشاره به احتمال 
ابطال حکم انتصاب سایر مسئولان دولتی گفت: دیوان عدالت 
اداری مرجع رسیدگی به شکایات است اگر فردی از تصمیمی، 
مقرره ای و آئین نامه ای شکایت کند دیوان عدالت اداری در 
آن موضوع ورود پیدا می کند و ملاک بررسی نیز قانون است. 
مظفری گفت: هنوز هیچ شکایتی در خصوص احکام سایر 
مسئولان دولتی مطرح نشده است؛ البته دیوان عدالت 
اداری بر اساس قانون این اجازه را دارد که در حوزه حقوق 
عامه خود راسا وارد شود، اما بسیاری از موارد شکایت های 

موردی هستند. 

خبـــــر

ذره بین

چرا مجری های صداوسیما سمت های اقتصادی گرفتند؟

جام جم به  پاستور، بدون توقف!
    خانعلی زاده از جام جم به کیش رفت

آرمان ملی – یاسمین طالقانی: در عزاداری های ماه محرم 
امسال یک سخنران و واعظ قدیمی بیش از همه مورد توجه قرار 
گرفت، واعظی که از خوبی ها و رفتار صادقانه با مردم می گفت. 
حجت الاسلام شیخ حسین انصاری واعظی که هر گاه احساس 
کند نیاز به یادآوری اخلاق در جامعه است به پشت تریبون 
می رود و البته مورد هجمه تندروها قرار می گیرد اما برای او 
آنچه اهمیت دارد، زدودن بی اخلاقی است. شخصیت های 
میانه رو از حامیان او هستند مانند علی لاریجانی که به مراسم  او 
رفته بود. شیخ حسین انصاریان در مراسم عزاداری شام غریبان 
امام حسین)ع( در امامزاده صالح)ع( تجریش گفت: یک نوع 
دروغ هم دروغ اجتماعی است یعنی من دروغی می گویم که 
تمام 8۰ میلیون نفر آن را می شنوند؛ حرمت و سنگینی بار این 
دروغ به اندازه 8۰ میلیون نفر است و کسی از عهده پاسخگویی 
آن برنمی آید. به عنوان نمونه من در حالی که از صلاحیت لازم 
برخوردار نیستم، خودم را به دروغ عالم و یا دانشمند به مردم 
معرفی کنم و یا به دروغ بگویم که می توانم همه مشکلات مردم 
را حل کنم اما چنین اقدامی انجام ندهم! خب چرا این دروغ را 
می گوییم؟! به عشق حضرت صندلی! وی ادامه داد: گناه دوم 
خلف وعده است یعنی اگر به مشتری می گویید فردا فلان جنس 
را می آورم اما نمی توانی آن را تهیه کنی پس وعده دروغ به او 
نده، اگر به مردم وعده می دهی که می توانم فلان مشکل را حل 
کنم اما زمینه حل آن وجود ندارد، پس به مردم وعده دروغ نده! 
اخلاق وعده دادن را از خدا یاد بگیرید که از ابتدای آفرینش 
تاکنون خلف وعده نکرده است. وقتی می دانی که قدرت انجام 
وعده را نداری پس به مردم وعده خلاف نده، مردم اینگونه 
راحت تر هستند چرا که نسبت به این وعده متوقع می شوند و 

وقتی عملی نمی شود، به وعده  دهنده بد می گویند و در نتیجه 
چهره آن فرد خراب می شود. استاد انصاریان افزود: گناه سوم 
این است که اگر امین مردم شدید، خیانت نکنید. به عنوان مثال 
اگر شما در مدرسه، دانشگاه، محله یا دولت به عنوان امین مردم 
شناخته شدید، خیانت نکنید چون در قیامت گیر خواهید افتاد. 
گناه چهارم این است که اهل نگاه حرام و خیره شدن به ناموس 
مردم نباشید؛ حالا یک خانمی بی حجاب یا بدحجاب بیرون 
می آید، او کار زشتی کرده است که خلاف کلام خدا و قرآن 
عمل کرده  است، اما تو به او چشم ندوز و نگاه خود را برگردان. 
بالاخره آن خانم و دختر، ناموس این مملکت است و باید از 
چشم های گنهکار محفوظ بماند. نظربازی و نگاه نامحرم منجر 
به مشکلات فراوانی در روح و روان انسان می شود. حجت الاسلام 
انصاریان خاطرنشان کرد: گناه پنجم اینکه غریزه جنسی خود 
را از آلوده شدن به حرام حفظ کنید تا این غریزه شما را وادار به 
رابطه نامشروع با ناموس دیگران نکند و آخرین مورد این است 
که با قدرت تان به مردم ظلم نکنید و از گناهان زبانی همچون 

تهمت، غیبت، فحاشی، سرزنش کردن دیگران و ... بپرهیزید.

   واکنش به تخریب استاد انصاریان
برخی سایت ها سعی کردند به انتقاد از استاد انصاریان 
بپردازند مانند صراط  نیوز که نوشت: »شیخ حسین انصاریان 
شب هفتم محرم در امامزاده صالح: با خشونت و فشار نمی توان 
مردم را امر به معروف و دعوت به دین کرد. مردم ناراحت و تحت 
فشارند. ایام دهه عاشورا زمان مناسبی برای برخورد خشن 
با بدحجابی نیست. بگذارید همه با هر نوع سلیقه ای در این 
مجالس شرکت کنند.« اما از تیتر »واکنش تند استاد انصاریان 
به گشت ارشاد« استفاده کرد. دیروز نماینده مردم تهران و 
نماینده مرودشت در مجلس در توئیتر به برخی هجمه ها به 
بیانات اخیر »شیخ حسین انصاریان«، پاسخ دادند. مجتبی 
توانگر، نماینده مردم تهران، شمیرانات، ری، اسلامشهر و 
پردیس و رئیس کمیته اقتصاد دیجیتال مجلس در توئیتی 
نوشت:  شیخ حسینِ عزیز ما ۶۰ سال برای اسلام مو سفید کرده 
و خدمت کرده است. هزاران نفر را جذب اسلام کرده، میلیون ها 
نفر را فیض داده است. یک جوان خامی که سابقه جسارت به 
علما دارد به ایشان جسارت می کند. همچنین جلال رشیدی 
کوچی، نماینده مردم مرودشت، پاسارگاد و ارسنجان و عضو 
کمیسیون امور داخلی و شوراهای مجلس در توئیتی نوشت:  با 
صحبت های دلنشین شیخ حسین انصاریان، خدا، اسلام، پیامبر 
)ص(و اهل بیت)ع( را بیشتر و بیشتر شناختم و بی اراده اشک 
ریختم. آن سوپرانقلابی که کمترین درکی نه از اسلام دارند و 
نه از جامعه بدانند دوران تمسک به ظاهرسازی دینی برای 

رسیدن به اهداف شان به پایان رسیده است.

رشیدی کوچی:  دوران تمسک به ظاهرسازی دینی به پایان رسیده است

پای درس اخلاق شیخ میانه رو 
      شیخ حسین انصاریان : مخالف را از گفت وگو محروم نکن

پورمحمدی: وحدت کنند، باید 
نامزدهای ضعیف  را کنار بگذارند

اصولگرایان در آرزوی وحدت!
آرمان ملی: حال و روز اردوگاه اصولگرایی 
خوب نیست. دیروز حجت الاسلام مصطفی 
جامعه  شورای عالی  دبیر  پورمحمدی، 
روحانیت مبارز در مصاحبه با یک رسانه 
اصولگرا گفت: »سامان سیاسی ما معیوب 
است تا عیب سامان سیاسی برطرف نشود ما 
از این آشفتگی و پراکندگی در حرکت های 
سیاسی رنج خواهیم برد. این مساله هم در 
اصولگرایان، اصلاح طلبان و گروه های دیگر 
وجود دارد. در حال حاضر ما حدود ۱۳۰ 
حزب تأیید شده در کشور داریم. همین 
تعداد هم احزابی داریم که مجوز آن ها به 
دلایل مختلف تأیید نشده است. آیا واقعا 
کشور ما بیش از ۲۰۰ حزب نیاز دارد؟ ما 
حزب را در قانون اساسی آوردیم ولی هیچ 
رسمیتی به آن ندادیم. چند نفر دورهم جمع 
می شوند و عنوانی می گذارند و بعد ندای 
»حاجی انا شریک« سر می دهند. نه راهکار 
مشخصی دارند، نه ایده دارند. از این جهت 
وحدت محقق نمی شود. هرچند ما با همین 
وضعیت موجود دعوت به وحدت می کنیم، 
اما ساختار سامان یافته و ایجاد همگرایی 
ضعیف است. ولی نباید ناامید بود و از خطوط 
محوری جامعه روحانیت مبارز دعوت به 
وحدت در سطح جناحی و فراتر از آن در 
عرصه ملی است. جامعه روحانیت از گذشته 
نظر به همگرایی و ائتلاف همه جریان های 
اصولگرایی داشته است و معتقد هستیم 
که رقبا هم باید تبدیل به یکی دو جریان 
قدرتمند شوند، اما هر گروه و دسته ای برای 
خود تابلویی می زند و دنبال سهم خواهی 
است و این موجب تکثیر و پراکندگی فراوان 
گروه ها شده است. دوستان ما حس می کنند 
اگر در جمع مشترک بروند و همه دور یک 
میز بنشینند کسانی که برجسته هستند 
بالا می آیند و به آن ها سهم کمتری می رسد. 
بنابراین دسته جدا راه می اندازند تا از کیک 
قدرت سهم بیشتری به دست بیاورند. اینکه 
دورهم جمع شویم نیاز ضروری است، اما 
عده ای نگران هستند که اگر دورهم جمع 
شویم کسانی که جذابیت و توان بیشتری 
دارند مورد توجه قرار می گیرند و بقیه 
حذف می شوند یا امتیازاتشان را از دست 

می دهند.«

   یک جریان و چند شاخه
شانا، شورای وحدت و چند نام دیگر که 
تنها در ظاهر به نام وحدت اصولگرایان هستند 
اما هیچگاه به نتیجه دلخوه نمی رسند. در 
ابتدا رئیس هیأت اجرایی شورای وحدت 
با بیان اینکه شکل گیری شورای وحدت 
همزمان با انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ 
بود، خاطرنشان کرد: شورای وحدت همه 
تلاش خودش را متمرکز بر انتخابات کرد 
و در کنار جامعه روحانیت مبارز کشور در 
مشورت خواهی شکل گرفت و به عنوان بازوی 
جامعه روحانیت آقای رئیسی کار کردیم. 
از سوی دیگر علیرضا خجسته پور، معاون 
جامعه اسلامی مهندسین با اشاره به نزدیکی 
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای 
اسلامی، از همکاری و جلسات مشترک 
جامعه اسلامی مهندسین و شورای ائتلاف 
نیروهای انقلاب خبر داد و گفت: به لحاظ 
اجرایی به عنوان قائم مقام و محمدرضا باهنر 
در جایگاه دبیر کل جام )جامعه اسلامی 
مهندسین(، در جلسات شورای ائتلاف 
نیروهای انقلاب شرکت می کنیم و کار را 
با آنها جلو می بریم. در این میان دبیرکل 
جمعیت وفاداران انقلاب اسلامی می گوید: 
نیروهای انقلابی در هر شرایطی منافع 
عمومی را ترجیح خواهند داد و بدون شک 
با یک لیست واحد تحت عنوان شورای 
ائتلاف در انتخابات ورود خواهند کرد. 
جبهه پایداری ضلع دیگر انتخابات برای 
اصولگرایان است. رویداد ۲۴ نوشت: فارغ از 
فعل و انفعالات و قدرت گرفتن جبهه پایداری 
با آغاز حاکمیت یکدست با روی کارآمدن 
مجلس یازدهم و دولت سیزدهم، طی این 
مدت تغییرات زیادی را شاهد بوده است. 
با درگذشت مصباح یزدی در سال ۱۳۹۹ و 
تغییر دبیرکلی از مرتضی آقاتهرانی به صادق 
محصولی نشانه هایی از تغییر ساختار هایی 
در این تشکل دیده می شود؛ به شکلی که 
نیرو های  می توان دو حلقه روحانیون- 
نزدیک به مرتضی آقاتهرانی- و نیرو هایی غیر 
روحانی- عموما چهره های نزدیک به صادق 
محصولی- که به دنبال کادرسازی از نیرو های 
جلیلی و طیفی از فارغ التحصیلان دانشگاه 
امام صادق )ع( هستند، را در آناتومی فعلی 
جبهه پایداری ترسیم کرد. به نظر می رسد 
جبهه پایداری در حال استحاله درونی برای 
کادرسازی متناسب با شرایط جدید سیاسی 
کشور است. هر دو حلقه نیز در این زمینه 
فعال هستند. مرزبندی جدی با نیرو های 
قالیباف و تحت فشار گذاشتن شورای ائتلاف 
و غلامعلی حدادعادل برای باقی ماندن در 
دایره وحدت اصولگرایی، استراتژی ثابت 
آن ها بوده که حالا هم با دو تاکتیک »بازگشت 
به راهبرد انتخاب اصلاح« و »تلاش برای 
کادرسازی از گروه های جهادی و آتش به 
اختیار« برای انتخابات مجلس دوازدهم، در 

حال پیگیری است. 

دولت نگفت 
قیمت ها را کاهش 

می دهیم

مهار تورم ازجمله موضوعاتی بود که دولت ها مطرح 
می کنند.  جعفر قادری، عضو کمیسیون برنامه درباره 
این که دولت شعار مهار تورم را داده است، اما مردم 
کاهش تورم را احساس نمی کنند، گفت: درست است که 
تورم بالا داریم، اما نرخ کاهشی بوده است و عملکرد ها 
هم همین را نشان می دهد. افزایش قیمت با تورم 
متفاوت است؛ دولت هم نگفته بود من قیمت ها را کاهش 
می دهم، گفته بود تورم را مهار می کنم. در حال حاضر 
جهت گیری ها و کار هایی که انجام می دهد، نشان دهنده 
 این است نرخ تورم نسبت به سال گذشته در حال

 کاهش است. 

اعلام مواضع 
جریان اصلاحات 
درباره انتخابات

جبهه اصلاحات با فراز و فرود هایی که طی سال های اخیر 
به عنوان یک جریان شناسنامه دار و اثرگذار در سپهر سیاسی 
کشور تجربه کرده و اخیرا نیز انتخابات هیات رئیسه را برگزار 
کرده است، نه تنها شرایط اجتماعی را رصد خواهد کرد، بلکه 
رفتار حاکمیت یکدست را نیز رصد خواهد کرد. برنامه انتخاباتی 
اصلاح طلبان چیست؟ جواد امام سخنگوی جبهه اصلاحات 
درباره چگونگی ورود این جریان به انتخابات مجلس دوازدهم، 
اظهار کرد: »اعلام شده است که ۱۶ مردادماه ثبت نام اولیه 
انتخابات مجلس شورای اسلامی آغاز می شود. این موضوع در 
دستور کار جبهه اصلاحات قرار دارد و جبهه اصلاحات، به زودی 

مواضع خود را درباره انتخابات اعلام می کند.«


